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ACTA DE REUNIÓ DE LA COMISSIÓ ACADÈMICA  DE MÀSTERS OFICIALS 
 

Data: dijous, 19 de novembre de 2020 
Hora: 10:00 hores 
Lloc: Videoconferència Collaborate (Espai Reunions Facultat GiH campus virtual) 

 
ORDRE DEL DIA 
 
1. Aprovació de l’acta anterior, si s’escau 
2. Informació del vicedegà acadèmic 
3. Inici del curs 2020-2021 i dades de matrícula 
4. Valoració d’acreditació de Màsters 
5. Assumptes de tràmit 
6. Torn obert de paraules 
  
Assistents: 
 
Daniel PIÑOL ALABART (President) 
Roger CANALS VILAGELIU (Secretari) 
Teresa ABELLÓ GUELL 
Xosé ARMESTO LOPEZ 
Gemma CELIGUETA 
Rosa M. CREIXELL 
Maria FELIU TORRUELLA 
Pilar GENÉ PINÓS 
Josep LLUIS FALCO 
Xavier MANGADO LLACH 
Natalia MORAGAS SEGURA 
Nuria PUMAR BELTRAN 
Montserrat SALVÀ CATARINEU 
Dolores SÁNCHEZ AGUILERA 
Diego SOLA GARCIA 
Olga OBÓN SANZ 
 

Desenvolupament de la reunió: 

1. Lectura i aprovació de l’acta anterior, si s’escau 

S’aprova, sense esmenes, l’acta de la reunió ordinària del 9 de juliol de 2020. 

2. Informació del vicedegà acadèmic 

El vicedegà acadèmic informa que la UB ha comprat unes llicències de Microsoft Teams i ha recomanat 
deixar el BBCollaborate només per docència. Ara bé, com que el Teams està presentant alguns problemes 
de moment farem les reunions a través del BBCollaborate. 
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A l’última reunió de la Comissió Acadèmica es va valorar el final del curs passat i l’inici del curs actual. 
També es va parlar de la docència del segon semestre, que inicialment es va preveure com a plenament 
presencial. S’ha sol·licitat obrir unes addendes per poder modificar formats d’avaluació dels plans docents 
corresponents a les assignatures del segon semestre. No es poden canviar els percentatges de l’avaluació 
però sí la modalitat d’avaluació. Le addendes estaran obertes pels volts de nadal.  
 
En relació a la bibliografia, és important recalcar que la bibliografia sempre és recomanable, no pas 
obligatòria. El que no es pot fer és obligar els estudiants a comprar llibres propis i encara menys a fer-ho 
donant el compte corrent personal, com ha succeït en algun Màster. Aquesta és una qüestió legal molt greu. 
 
3. Inici del curs 2020-2021 i dades de matrícula 

En Daniel Piñol argumenta que la valoració d’inici del curs és positiva tenint en compte que vam haver de 
canviar la planificació de format semi presencial a virtual en molt poc temps. No hem tingut incidències 
greus. Hi ha hagut, òbviament, incidències tècniques amb el programa del BBCollaborate, però són 
qüestions menors. No ens han arribat incidències significatives de part dels estudiants. 

El procés de matriculació ha estat més lent que en cursos anteriors. En aquest sentit, l’Olga Obon informa 
de que ja gairebé tothom està matriculat. Només falten alguns estudiants estrangers. Hi ha hagut també 
algunes anul·lacions, sobretot per impagament.  

En Josep-Lluís Falcó comenta que alguns estudiants estrangers no estan matriculats i ni tan sols se n’adonen. 
Se li respon que, en principi, quan els estudiants no estan al dia dels pagaments ho poden saber a través del 
Campus Virtual. 

Teresa Abelló comenta un problema vinculat a les pràctiques: expressa la dificultat d’assignar pràctiques a 
tots els estudiants degut a la situació derivada de la pandèmia. En Daniel Piñol respon que hi ha, en principi, 
dues possibilitats: o bé anul·lar l’assignatura amb devolució, o bé canviar les pràctiques per a una altra 
assignatura. No s’ha parlat encara dels terminis per a dur a terme aquesta operació. En tot cas, cal que 
l’alumne o alumna tingui una autorització del coordinador/a per sol·licitar el canvi. 

Rosa Creixell mostra una inquietud similar, augmentada pel fet que en el seu màster les pràctiques són 
obligatòries. El vicedegà respon en la mateixa línia: es farà el possible per assignar tots els estudiants que 
no puguin dur a terme les pràctiques que tenien previstes.  

A nivell de matriculació, en Daniel Piñol informa que les xifres de matriculats ha caigut entre un 19% i un 
20% en tota la UB, respecte al curs passat. Comentem conjuntament la taula definitiva amb les inscripcions 
dels Màsters de la Facultat de Geografia i Història, una taula on no hi és el Màster d’Estudis 
Llatinoamericans, que té enguany 3 estudiants que finalitzen amb el TFM. 

Valorem positivament la matriculació a la nostra Facultat, que finalment no ha estat tan baixa com es temia. 

S’agraeix a Secretaria els esforços i la flexibilitat per dur a terme el procés de matriculació en unes 
condicions molt complexes. 

La professora Dolores Sánchez Aguilera comenta que des del seu Màster van proposar fer docència virtual 
durant tot l’any, però la seva petició no va ser acceptada. El problema amb què ara es troben és que tenen 
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algunes visites planificades que no saben si podran dur a terme. Aquestes visites són avaluables i afecten, 
per tant, els percentatges de les assignatures. 

En Daniel Piñol comenta que, en casos puntuals i degudament justificats, es poden esmenar alguns 
percentatges de l’avaluació. El que no es pot fer és una crida general a canviar els plans docents.  

La professora Sánchez Aguilera afegeix que es va comentar a estudiants estrangers que no vinguessin a 
Barcelona degut a la pandèmia, i ara calen instruccions clares de cara al segon semestre. Un altre problema 
és la diferència horària entre estudiants residents a diferents països. Alguns professors estan gravant les 
sessions per facilitar el seguiment. Cal saber si aquest procediment de gravació és correcte. A la UAB, per 
exemple, han prohibit fer gravacions. En Daniel Piñol comenta que certs sindicats s’oposen a la gravació de 
les sessions i en Josep-Lluís Falcó afegeix que és una qüestió que s’està discutint a nivell de comitè 
d’empresa.  

En Xosé Armesto afegeix que en el màster que ell coordina també hi ha incerteses al voltant de les 
pràctiques, que consisteixen en sortides de camp. Molts alumnes estrangers volen saber com serà el segon 
semestre i, en el cas de ser virtual, poder tornar a casa 

En Xavier Mangado informa que des del màster d’Arqueologia s’estan fent les pràctiques amb normalitat 
prenent les mesures de seguretat corresponents. 

A pregunta d’en Josep-Lluís Falcó, en Daniel Piñol precisa que les activitats d’avaluació es poden fer de 
manera presencial.   

En Daniel Piñol proposa fer una reunió extraordinària de la Comissió de Màsters per abordar les necessitats 
específiques de docència de cada màster. Tothom hi està d’acord.  

4. Valoració d’acreditació de Màsters 

El 17 de setembre van arribar les resolucions del Consejo de Universidades de renovació de a les 
acreditacions dels màsters de Planificació Territorial i Gestió Ambiental, Turisme Urbà i Estudis de Dones, 
Gènere i Ciutadania. 

Dolores Sánchez Aguilera  fa saber que la informació relativa al procés d’acreditació va ser lliurada amb 
molt retard als coordinadors i coordinadores. En Daniel Piñol respon, assumint l’error de no informar, que 
els informes definitius d’acreditació  van arribar el 31 de juliol (últim dia abans de vacances). F aran el 
possible perquè aquests endarreriments no es tornin a repetir. 

La Teresa Abelló comenta, en relació a la verificació del títol de Màster d’Història Contemporània i Món 
Actual que estan fent ara, hi ha punts que ha de resoldre a Facultat, demana una reunió ja que el termini 
finalitza el dia 25. El Daniel Piñol diu que ha parlat amb la Núria Benach, responsable de qualitat, i de 
manera immediata revisaran algun dels aspectes de la memòria de verificació 

5. Assumptes de tràmit 

S’aprova l’admissió dels estudiants estrangers. Olga Obon precisa que gairebé tots els estudiants estrangers 
ja estan matriculats. Degut a la pandèmia i impossibilitat de legalitzar documents en el seu país, encara que 
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han presentat la documentació, a alguns els falta la legalització d’algun document o han enviat fotocòpia 
simple junt amb la declaració responsable. Al llarg del curs presentaran la documentació correcta. 
Les enquestes en línia sobre assignatures i professorat ja estan disponibles. Els períodes en què estaran 
obertes són els següents: 
 
1er Semestre: fins al 15 de gener del 2021. 
 
2on semestre: del 18 d’abril fins al 31 de maig del 2021. 
 
L’Olga Obon informa que la convocatòria del Premi Extraordinari de Màster del curs 2019-2020, estarà 
oberta del 23 de novembre fins al 18 de desembre del 2020. S’enviarà un correu informatiu des de la Facultat 
als alumnes que poden optar al premi. En aquest sentit, és important entrar les qualificacions del TFM i/o 
Pràctiques al més aviat possible. Cal que els estudiants que hi opten tinguin el títol tramitat. 
 
6. Torn obert de paraules 

Rosa Creixell demana que consti en acta que una professora del màster que ella coordina voldria que es 
discutís sobre la qüestió de la conciliació familiar. Se li respon que aquesta demanda s’ha d’adreçar a la 
Comissió d’Igualtat. 

La professora Dolores Sánchez Aguilera formula dues preguntes més: una és en relació a la creació de 
cursos a través del Campus Virtual i l’altra en relació al pressupost. Cal tenir en compte que part del 
pressupost dedicat a les sortides no s’està emprant, i cal saber si es podrà utilitzar més endavant i com. La 
persona de l’OAG que gestiona el pressupost, Carme Cubero, ha estat de baixa durant un cert període i això 
ha endarrerit els tràmits. 

En Daniel Piñol respon a totes dues preguntes: les assignatures es poden crear a través del CEL del Campus 
Virtual (com sempre s’ha fet). Pel que fa al pressupost, des del Rectorat no han donat indicacions. El termini 
per fer despeses acaba el 30 de novembre del 2020. Alguns anys s’han pogut traspassar romanents d’un any 
fiscal a l’altre, però això no és segur que es pugui fer enguany. Farà les consultes pertinents. 

 

El president aixeca la sessió a les 11:50, de la qual com a secretari, estenc aquesta acta. 

 

Vist i plau, president de la Comissió 
 

 
 
 
 
Dr. Roger Canals Vilageliu             Dr. Daniel Piñol Alabart 
 


